
Bærum MDG  
 
Overordnet arealforvaltning 
  
1. Vi vil blant annet verne langt mer natur enn i dag og begrense utbygging til områder som 
ikke ødelegger natur. I tillegg vil vi sette inn krafttiltak for å restaurere og forbedre naturen 
som ikke er nedbygd, men som mange steder er blitt redusert.   

  
2. Nei. Vi må bli enda bedre på å kartlegge naturverdiene og ikke minst stille krav om 
uavhengige kartlegginger som er frigjort fra næringshensyn. Derfor vil vi sørge for en 
uavhengig og omfattende kartlegging av artene i Bærums natur om vi skulle få makt den 
neste perioden.   

  
3. Alle som arbeider med arealforvaltning må ha tilstrekkelig kompetanse til å kunne vurdere 
natur, klima og miljøhensyn når kommunens arealer forvaltes. Så må det tydelige 
kunnskapsgrunnlag på plass for ethvert prosjekt som berører kommunens areal slik at det 
alltid kan fattes beslutninger som er i tråd med naturens premisser.  

  
4. Vi stiller oss positive til slike forslag. Å samarbeide med andre kommuner kan være en 
viktig måte å skape større korridorer og områder som kan fremme økt biomangfold.   

  
5. Vi må løse både klima- og naturkrisen og vi forbedrer ikke den ene ved å gjøre den andre 
verre. Vi ser ikke poenget med å ødelegge natur for å bygge solcelleparker når vi har en 
rekke nedbygde områder og takarealer som står helt tomme i dag, og kun venter på å 
utnyttes til produksjon av solenergi. Vindindustri i Bærum er uaktuelt.   

  
6. Ja, dette har vi allerede stått for i flere år og forsøkt å få gjennom i kommunen. Vi vil 
fortsette arbeidet for å verne Tanumplatået i årene som kommer også.   

  
7. Vi vil aldri si ja til prosjekter som svekker verdifull natur og rødlistede arter eller naturtyper. 
Vi vil også være en tydelig stemme for naturen i kommunestyret slik at andre partier 
forhåpentligvis også forstår hvor ødeleggende slike prosjekter er.  
  
8. Vi vil verne minst 30 prosent av kommunen, restaurere minst 30 prosent av natur som er 
forringet i kommunen og sikre finansiering for at kommunen kan ta grepene som må til for å 
få til dette. Så vil vi stanse utryddelsen av arter og natur, og redusere forurensningen i 
kommunen som påvirker mennesker, dyr og natur negativt.   

  
9. Det viktigste for oss er å sikre et representativt vern som skaper en rik og mangfoldig natur 
i Bærum. Vern skal ikke bli en form for grønnvasking ved at kun de minst verdifulle 
områdene vernes. Så vil vi blant annet verne Tanumplatået, alle rester av gammel naturskog 
i marka, eksisterende grønne lunger i bebygde områder, elver, bekker og kantvegetasjon i 
tillegg til en rekke andre områder og arts- og naturtyper.  
 
Jordvern og matsikkerhet  
  
10. For det første gir vi langt mer støtte til bøndene på nasjonalt nivå enn mange andre 
partier, og de siste års utvikling har vist viktigheten av å investere i et norsk landbruk som 
kan sikre oss i krisetid. Her i Bærum vil vi utnytte langt flere arealer til dyrking av mat, og 
støtte parsellhager, takhager, skolehager og en rekke andre tiltak som gjør at vi kan bedrive 
mest mulig urbant landbruk som både er bra for selvforsyningen men også sosialt og 
kunnskapsoppbyggende. Videre er det viktig for oss med et landbruk hvor vi bruker våre 
norske forutsetninger best mulig, med utnyttelse av matjorden vi har for mest mulig dyrking 
av mat direkte til mennesker fremfor at vi forer opp dyr som er sperret inne uten å ta i bruk 



beiteressurser. Flere av metodene vi bruker i dag er både lite ressurseffektive og dårlig for 
dyrevelferden.   

  
11. Vi vil ha mest mulig natur og landbruk i kommunen, og er mot alle prosjekter som 
ødelegger for naturens levedyktighet og landbrukets evne til å eksistere i Bærum. Vi vil 
arbeide i kommunestyret for å få flest mulig bak en nullvisjon for tap av natur og matjord i 
Bærum, og vi er avhengige av flest mulige stemmer ved valget for å få tyngde bak 
standpunktene våre for neste kommunestyreperiode.   

  
12. Ja.   
 
Oslofjorden 
  
13.Ja. Vi vil bygge opp og bevare Oslofjorden. For å oppnå dette må tiltak iverksettes for å 
stanse årsakene til fjordens død, blant annet gjennom å forhindre avrenning fra landbruket 
og sørge for utbedringer i avløpssystemet slik at skadelige stoffer ikke slippes ut i fjorden.   
  
14. Ja. Det er et viktig ledd for et helhetlig vern som sikrer fjorden og skjærgården for 
kommende generasjoner.   

  
15. Ja, vi støtter ikke slik utbygging og vil samtidig se på mulighetene for å åpne opp den 
strandsonen som er blitt gjort utilgjengelig for folk flest i dag.   
  
16. Ja, og dette er et minimum. Vi vil forby all form for tråling i Oslofjorden og bidra til at 
Oslofjordens kommuner oppretter et omfattende nettverk av nullfiskesoner.   
  
17. Ja. (se svaret over)   
 
Skog/marka 
  
18. Som tidligere nevnt vil vi sørge for at alt fra arter, naturtyper og kvaliteten på naturen som 
eksisterer i marka er grundig kartlagt slik at vi vet tilstanden til naturen vår, hva som skal til 
for å forbedre den og ikke minst hvordan vi best mulig kan beskytte den.   
  
19. Ja, som et minimum. Vi er også åpne for å verne langt mer enn FNs anbefalte nivåer.   

  
20. -  
 
21. Ja, og vi har allerede gått i bresjen i Bærum for mer vern. Det vil vi fortsette med.   

  
22. Det viktigste er at skogbruket foregår på en bærekraftig måte, uten bruk av f.eks 
flatehogst. Hvorvidt dette bør reguleres i Markaloven eller på annen måte har ikke Bærum 
MDG tatt stilling til.   
  
23. Hadde det vært opp til oss, hadde vi forbudt flatehogst i Bærum. Inntil et slikt forbud er på 
plass er det viktig for oss å gå foran i forvaltningen av kommunens skog og sørge for god 
dialog med næringsaktørene slik at de også klarer å se viktigheten av å sørge for en bedre 
forvaltning av sin skog.   

  
24. Det er viktig at alt av hogstsøknader behandles bedre enn i dag, og løsningen det stilles 
spørsmål om er en av mange metoder. Så mener vi også at lovverket her bør strammes inn 
nasjonalt med tydeligere krav til søknader og varsling enn i dag. MDG har vedtatt i vårt 
program for 2023-2027 at vi vil etablere en ny kommunal etat for klima-, natur- og miljøarbeid 
i Bærum hvor naturhensyn står i førersetet. Jeg mener de bør få ansvar for behandling av 
slike søknader fremfor dagens landbrukskontor.   



Klima og samferdsel 
 
25. Sørge for et bedre og billigere kollektivtilbud med en sone i kommunen og 499 kr i 
måneden for et reisekort. Gjøre det tryggere og mer effektivt å bevege seg på sykkel og til 
fots i kommunen. Flere og bedre sykkelveier og utbedring av infrastruktur for gående slik at 
det blir tryggere å være fotgjenger.   
  
26. Hadde det vært opp til oss hadde disse titalls milliardene som nå er gått til mer 
unødvendig vei blitt brukt på langt bedre formål. Prosjektet er som MDG varslet på forhånd 
også blitt langt dyrere, og mange av lovnadene som ble gitt er blitt brutt, blant annet knyttet til 
sykkelvei, bussvei og lokk for å skjerme lokalmiljøet.   
 
Stedsidentitet 
  
27. En rekke tiltak må til, her er noen av de: Flere midler til klimatiltak i kommunen, økt 
overgang fra bil til kollektiv, sykkel og gange, en økt andel sirkulærøkonomi i Bærum hvor 
kommunen tar ansvar for å gå foran innenfor egne innkjøp og anskaffelser. Vi vil også stille 
krav om bl.a utslippsfrie anleggsplasser i kommunen, og se på mulighetene for 
nullutslippssoner for biler i tillegg til flere bilfrie områder. Så sikter programmet vårt i mot 
90%, og vi har et ambisiøst program som leverer på dette. Jeg vil anbefale alle som er 
interessert å lese dette på nettsiden vår.   
  
28. Ja, og det å ta vare på landskapene våre og naturen i kommunen må være en 
forutsetning for all arealplanlegging i kommunen, for all fremtid.   

  
29. Vi stiller oss positive til dette. Det er viktig at utbygging alltid er i tråd med ethvert 
landskaps forutsetninger og naturgitte rammer.   

  
30. Ja, og vi har allerede vært mot dette prosjektet i flere år.   
  
 


